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ÚMČ Praha 10

Zápis ze 17 jednání Komise bezpečnostní RMČ Praha 10, které se 
konalo dne 9. 10. 2024, na ÚMČ Praha 10, Vinohradská 169, K806, 

od 17 do 18 hodin

Přítomní členové KB: Robert Zrzavecký, Jaroslav Štěpánek, MBA, Mgr. Matěj Štěpánek, 
Mgr. Stanislav Šimek, Mgr. Martin Čásenský, Bc. Radek Lojda,

Omluvení členové KB: Jiří Komrska,

Neomluvení členové KB: 0

Hosté: Mgr. Roman Turoň, MP, Jack Oneill, Mgr. Filip Gundza, MBA, JUDr. Tomáš Koníček,

Jednání KB bylo zahájeno v 17 hodin.

Program:

1. Zahájení jednání KB č. 17, schválení programu, ustanovení ověřovatele zápisu, 
schválení hostů na jednání KB.

2. Aktuální bezpečnostní situace z pohledu PČR Praha IV.
3. Aktuální bezpečnostní situace z pohledu MP Praha 10.
4. Aktuální informace k činnosti HZS.
5. Bezpečnostní situace „Trojmezí".
6. Prevence kriminality.
7. Projednání návrhu na uzavření smlouvy o nájmu části pozemku pare. č. 3289/41, o 

výměře 523,0 m2, k. ú. Strašnice, obec Praha, za účelem zajištění a ochrany přístupu 
k nemovitosti.

8. Informace, podněty pro KB z oddělení bezpečnostního managementu OKK.
9. Diskuse, různé návrhy politických klubů k bezpečnostním tématům, plánu činnosti KB.

1. Zahájení jednání KB č. 17, schválení programu.

Na úvod jednání přítomné členy a hosty pozdravil a přivítal předseda KB p. Robert 
Zrzavecký. Konstatoval, že KB je usnášeníschopná a nechal hlasovat o schválení 
ověřovatele zápisu, přidání nového bodu č 7 na jednání, schválení navrženého 
celkového programu a schválení přítomnosti hostů na KB. Podkladové materiály byly 
zaslány členům elektronicky. Předseda poděkoval složkám IZS za zaslání.

Jako ověřovatel zápisu byt navržen Mgr. Stanislav Šimek,

Hlasování: o schválení ověřovatele zápisu
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Průběh hlasování:
PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
6 6 0 0 0

Ověřovatel zápisu KB byl schválen.

Hlasování: o doplnění programu jednání KB o bod 7).

Průběh hlasování:
PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
6 6 0 0 0

Doplnění programu zápisu KB bylo schváleno.

Hlasování: o schválení programu jednání KB

Průběh hlasování:
PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
6 6 0 0 0

Program jednání KB byl schválen.

Hlasování: o schválení hostů na jednání KB

Průběh hlasování:
PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
6 6 0 0 0

Přítomnost hostů na KB byla schválena.

2. Aktuální bezpečnostní situace z pohledu PČR Praha IV.

Renáta Havlíková je z jednání omluvena. Zpráva poslána členům elektronicky.

3. Aktuální bezpečnostní situace z pohledu MP Praha 10.

Roman Turoň předložil statistický přehled MP za září 2024 (členům bylo zasláno 
elektronicky). Zdůraznil, že ze svého pohledu se činnost MP změnila a je to z většiny 
kontrola osob bez domova a následné řešení s tímto spojené přestupkové jednání 
(požívání alkoholu, znečisťování veřejného prostoru, potyčky atd) na další prevenci již 
není tolik prostoru. Prevence je prováděna dle kapacity u ZŠ, MŠ na přechodech ráno 
a odpoledne při odchodu školáku kolem škol. Dále jsou na bezpečnostních opatření ve 
Fortuna Aréně a na Bohemians.
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Radek Lojda informoval o dnešním jednání s Vojenskou Policií, která má kanceláře 
v Polygrafické ulici. Bude tam v rámci rekonstrukce ulice umístěna značka o zákazu 
vjezdu kamionů. Požádal tímto MP o dohled až to nastane v současné době lze řidiče 
pokutovat za noční parkování kamionů, které není na tomto místě povolené.
Miloš Jurča informoval, že řadové garáže, které v té ulici obývali bezdomovci jsou již 
majitelem zbourány a prostor se připravuje k výstavbě průmyslového objektu. 
Stanislav Šimek zmínil, že v předložené Zprávě MP je uvedeno provedení 64 kontrol se 
zaměřením na konzumaci alkoholu osob do 18 let v provozovnách pohostinství. Ve 
zprávě není výsledek, kolik bylo záchytů, kde atd. prostě nějaký výstup.
Roman Turoň připraví výstup na příští KB. Dále uvedl své zkušenosti sakcí „Korzo 
Krymská" na které se přímo účastnil společně s PČR. Tato akce proběhla za absolutně 
nezvládnuté pořadatelské službě, nedostatečný počet. PČR a MP musela po 22 hodině 
za využití těžkooděnců, služebních psů a dalších hlídkových sil zjednat uklidnění 
situace. Nediví se, že si obyvatelé na akci po 22 hodině stěžují.
Martin Čásenský si nemyslí, že byl tento postup adekvátní, akce „Korzo Krymská" je 
dvakrát za rok, a to jde určitě vydržet, jedná se o akci, které byla pod záštitou STA MČ 
Praha 10. Určitě se dá zklidnit prostředí i cestou domluv atd.
Stanislav Šimek vznesl dotaz, zda je přestupkové jednání zdokumentováno. Bude 
zjištěno.
Radek Lojda zdůraznil, že je potřeba cestou OKP opět intervenovat na pořadatele a 
předcházet takto RNK při této a dalších akcích na MČ Praha 10.
Matěj Štěpánek požádal o zaslání statistických údajů o počtu zásahů, volání atd. 
k sídlišti Vlasta, Tesco a okolí, bude zasláno. Tesco Eden již němá na základě žádosti MČ 
nepřetržitý provoz, rapidně ubylo nočních výjezdů a zásahů PČR a MP.

Dále bylo v této věci diskutováno bez přijmutí konkrétního stanoviska.

4. Aktuální informace k činnosti HZS.

David Horáček zaslal zprávu za září 2024 (byla rozeslána elektronicky). Zjednání je 
omluven.

5 Bezpečnostní situace „Trojmezí".

Jack Oneill, informoval o bezpečnostní situaci v lokalitě „Trojmezí", kam se v nedávné 
době přistěhoval. Podle statistik nápadu tr. činnosti je patrný nárůst v oblasti, nutno 
připomenout, že 70% lokality je již Praha 11 a něco je také Praha 4 a 15. Veškerá tr. 
činnost byla PČR odložena, pachatelé jsou neznámí. Není spokojený s činností MO PČR 
Zahradní Město, byl přítomen u toho, že hlídka přemlouvala oznamovatele, aby věc 
nehlásil, tvrdila, že si vchodové dveře do domu poškodili nájemníci sami. Tímto 
způsobem se uměle snižuje nápad tr. činnosti a uměle zvětšuje objasněnost. Musí 
pochválit činnost MP, a to jak P10, tak P15 a Pil. Hlídky PČR do oblasti nezajíždějí. Má 
v oblasti na tipovaná některá místa bezdomoveckých ležení, kde došlo k několika 
požárům, tyto nejsou v evidenci vedené a vyšetřované, a to i přesto, že na místě 
osobně byl, provedl své ohledání místa činu a na místě našel různé látky které slouží 
jako akcelerátory při zakládání požárů. Na jednom místě byla zapálena budka obývaná 
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párem bezdomovců, kteří uváděli, že hlásili hlídce PČR, že jim to někdo zapálil což 
zůstalo bez reakce PČR. Z jeho pohledu se jedná o pochybení PČR.
Dále jedná s MHMP o instalaci kamer MKS v lokalitě.

Navrhuje řešení: Vydat OZV o zákazu bivakování, kempování atd.
Zakládání azylových domů atd na základě schválené koncepce.
Nabídnout MP, PČR takové podmínky, aby se naplnil personální stav.

Roman Turoň upřesnil, že na základě OZV č. 6 lze pokutovat a vykazovat osoby 
z veřejné zeleně atd, tyto se následně stěhují na soukromé pozemky, kde v tomto končí 
pravomoc MP. Je na majitelích, zda tam osoby nechají nebo ne. Většina ležení v lokalitě 
je proto na soukromých pozemcích.

Dále bylo v této věci diskutováno bez přijmutí konkrétního stanoviska.

6. Prevence kriminality.

Tomáš Koníček úvodem předložil indukci do tématu - Návrh předpokládaného znění 
Koncepce prevence kriminality Městské části Prahy 10, zmínil o jejich zkušenostech 
z jiných MČ atd. a vysvětlil základní principy tvorby koncepcí a další souvislosti.

Filip Gundza dále odprezentoval další připravenou prezentaci v Power pointu. Index 
kriminality za rok 2023, je 278 což je dost i vzhledem k velikosti MČ. Na MČ je 
evidováno 2069 TČ od ledna 2024. Elektronické podklady budou zaslány všem členům.

Dále bylo v této věci diskutováno.

Robert Zrzavecký následně přednesl návrh stanoviska KB a nechal hlasovat:

KB RMČ Praha 10 souhlasí se zpracováním Koncepce prevence kriminality MČ Praha
10.

Stanovisko KB: KB/17/1/2024 bylo schváleno.

Průběh hlasování:
PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
6 6 0 0 0

7. Projednání návrhu na uzavření smlouvy o nájmu části pozemku pare, č, 3289/41, o 
výměře 523,0 m2, k. ú. Strašnice, obec Praha, za účelem zajištění a ochrany přístupu 
k nemovitosti.

Radek Lojda informoval členy o doručené žádosti o pronájem veřejného prostou kolem 
nemovitosti žadatele. Podkladové mat. byly členům zaslané. V místě dochází ke 
kumulaci osob a k značnému nárůstu parkujících vozidel, kteří často parkují bez 
oprávnění na modrých zónách na chodnících atd. a tímto páchají přestupky.
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Pronajmutím pozemku by byl také občanům značně omezen průchod veřejným 
prostorem, vzhledem k plánovanému oplocení. Jedná se mimo jiné o cestu kMHD. 
Přístup k nemovitosti je standartní a není potřeba další ochrana.
Stanislav Šimek zdůraznil, že nesouhlasí ani případně s krátkodobým pronájmem 
tohoto prostoru.
Roman Turoň informoval, že na místě jsou dokumentovány přestupky jak MP, tak PČR 
a dále zasílány k řešení na správní orgán což je od 1.7. 2024 ÚMČ Praha 10.

Dále bylo v této věci diskutováno.

Robert Zrzavecký následně přednesl návrh stanoviska KB a nechal hlasovat:

KB RMČ Praha 10 nesouhlasí s návrhem na uzavření smlouvy o nájmu části pozemku 
pare. č. 3289/41 o výměře 523,0 m2, k. ú. Strašnice, za účelem zajištění a ochrany 
přístupu k nemovitosti.

Průběh hlasování:
PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
6 6 0 0 0

Stanovisko KB: KB/17/2/2024 bylo schváleno.

8. Informace, podněty pro KB z oddělení bezpečnostního managementu OKK.

9. Diskuse, různé, návrhy politických klubů k bezpečnostním tématům a plánu činnosti 
KB.

Jaroslav Štěpánek opakovaně zdůrazňuje problematiku parkování na Zahradním 
Městě, kdy přestupci opakovaně porušují dané dopravní předpisy.

Jednání KB bylo ukončeno v 19 hodin.
Příloha: Presenční listina KB č. 16

Stanovisko KB/17/1/2024
Stanovisko KB/17/2/2024 Ověřovatel zápisu

Mgr. Stanislav Šimek

Předseda KB RMČ Praha 10

Robert Zrzavecký
Tajemník KB RMČ Praha 10

Bc. Miloš Jurča 
datum vyhotovení zápisu, 9. září 2024
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